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SUKJ.DN. 600-3/4/1-JLD. 13                            
 

 
MESYUARAT PERTAMA (PEMBUKAAN RASMI) 

BAGI PENGGAL PERSIDANGAN KEDUA 
DEWAN NEGERI JOHOR YANG KELIMA BELAS 
PADA HARI RABU, 22 MAC 2023, JAM 9.30 PAGI 

 
 

SUSUNAN PERKARA-PERKARA MESYUARAT 
 

 
1. DOA. 
 
 
2. PEMASYHURAN DARIPADA YANG BERHORMAT SPEAKER DEWAN 

NEGERI JOHOR. 
 
 
3. SOALAN LISAN 

 
 
YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG)  
SOALAN 1 (A39)  
 
Apakah perbincangan dan hasil pertemuan rombongan Kerajaan Johor ke 
Singapura yang telah berlansung pada Febuari 2023?  
 
YB TUAN AZNAN BIN TAMIN (TANJUNG SURAT)  
SOALAN 2  (A188)  
 
Nyatakan jumlah Projek Perumahan Mampu Milik yang telah siap dan masih 
belum terjual di negeri ini dan usaha kerajaan untuk membantu bangsa Johor 
memiliki rumah pertama.  
 
YB TUAN ANUAR BIN ABD. MANAP (PEMANIS)  
SOALAN 3  (A5)  
 
Bolehkah kerajaan negeri membentuk kerjasama dengan pelabur yang 
berminat bagi mewujudkan kawasan industri baru lembah tenusu di daerah 
Segamat terutama didalam kawasan DUN Pemanis sesuai dengan saranan 
pelaburan baru dalam industri pertanian yang boleh diketengahkan menerusi 
projek dibawah ECER?  
 
YB DATUK MOHAMAD NAJIB BIN SAMURI (PARIT YAANI)  
SOALAN 4  (A141)  
 
Minta senaraikan peruntukan yang dibelanja di bawah Projek Menaik Taraf 
Bilik Guru Sekolah-Sekolah di Johor khusus di DUN Parit Yaani mengikut 
nama sekolah dan jumlah peruntukan.  
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YB DATUK SERI HAJI SALAHUDDIN BIN AYUB (SIMPANG JERAM)  
SOALAN 5  (A28)  
 
Apakah komitmen kerajaan Johor bagi menyambuti inisiatif Rahmah 
diperingkat negeri Johor?  
 
YB TUAN HAJI BAHARUDIN BIN MOHAMED TAIB (PERMAS)  
SOALAN 6  (A115)  
 
Jalan-jalan di Pasir Gudang kini menjadi semakin sesak. Apakan 
perancangan kerajaan untuk mengatasi masalah ini?  
 
YB CIK LIOW CAI TUNG (JOHOR JAYA)  
SOALAN 7  (A163)  
 
Sila nyatakan pelan bagi mengatasi masalah kesesakan lalu lintas di Bandar 
Seri Alam, Taman Scientex dan kawasan Pasir Gudang.  
 
YB PUAN HAJAH ALWIYAH BINTI TALIB (ENDAU)  
SOALAN 8  (A15)  
 
Melalui Yayasan Pembangunan Keluarga, ramai ibu tunggal yang usahakan 
IKS terima manfaat terutamanya bantuan mesin ataupun peralatan. Jadi, 
bolehkah YB maklumkan berapakah jumlah kelulusan terkini yang diluluskan 
kepada orang Endau yang memohon dan berapa banyak kerajaan sudah 
belanjakan?  
 
YB TUAN HAJI SELAMAT BIN TAKIM (SUNGAI BALANG)  
SOALAN 9  (A52)  
 
Orang Melayu begitu sinonim dengan amalan kerohanian sejak dahulu 
khasnya bagi amalan Tasawuf dan Tarekat. Inilah yang menjadikan benteng 
kukuh jati diri Melayu Islam sewaktu berjuang dalam memperjuangkan 
kemerdekaan negara. Apakah langkah kerajaan dalam memastikan amalan 
ini subur di Johor?  
 
YB PUAN NG KOR SIM (JEMENTAH)  
SOALAN 10  (A25)  
 
Kondisi dan saiz klinik kesihatan Jementah tidak mampu lagi menampung 
keperluan penduduk di kawasan tersebut disebabkan penduduk di kawasan 
Ledang seperti Kg Kebun baru, Kg teratai melawati klinik tersebut disebabkan 
lokasi ia yang berdekatan. Apakah aplikasi bagi menyelesaikan masalah ini?
  
YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG)  
SOALAN 11  (A41)  
 
Berkenaan dengan Bangunan LOT 1 Water Front City Johor Bahru, apakah 
status, rancangan dan kekangan untuk membangunkan atau menghidupkan 
semula bangunan tersebut?  
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YB TUAN HAJI BAHARUDIN BIN MOHAMED TAIB (PERMAS)  
SOALAN 12  (A114)  
 
Menyelenggara sungai dengan mendalamkan antara cara menghalang dari 
berlaku banjir di Pasir Gudang.  Apakah ia akan dibuat secara berkala dan 
berapa lamakah masanya?  
 
YB DATUK HAJI MOHD. FUAD BIN TUKIRIN (BUKIT NANING)  
SOALAN 13  (A119)  
 
Dalam menghadapi status negara tua menjelang 2030, Pusat Aktiviti Warga 
Emas (PAWE) di bawah Jabatan Kebajikan Masyarakat amat membantu 
dalam urusan penjagaan, pembangunan dan kesejahteraan warga emas 
terutama dari keluarga berpendapatan rendah. Tidakkah kerajaan bercadang 
memperluaskan pembukaan (PAWE) di kawasan luar bandar?  
 
YB PUAN NG KOR SIM (JEMENTAH)  
SOALAN 14  (A27)  
 
Bagaimanakah kerajaan negeri membantu para pelajar yang tiada kad 
pengenalan walaupun dilahir di Malaysia untuk melanjutkan pelajaran ke 
peringkat tertiary?  
 
YB TUAN CHEW CHONG SIN (MENGKIBOL)  
SOALAN 15  (A180)  
 
Apakah perancangan yang sediakan oleh kerajaan negeri untuk memangkin 
regenerasi bandar Kluang?  
 
YB TUAN HAJI ABDUL AZIZ BIN TALIB (MAHARANI)  
SOALAN 16  (A57)  
 
Mohon kepada kerajaan negeri status pengurusan pembersihan dan naik 
taraf pembesaran jalan-jalan sepanjang parit jalan kampung dalam Kawasan 
DUN Maharani bagi kemudahan laluan kenderaan dua hala berikutan 
terdapat pembinaan taman perumahan di jalan tersebut.   
 

YB PUAN NOR RASHIDAH BINTI RAMLI (PARIT RAJA)  
SOALAN 17  (A205)  
 
Minta dinyatakan langkah kerajaan agar pembangunan taman-taman 
perumahan mengambil kira faktor perubahan iklim seperti sistem perparitan 
yang ampuh.   
 
YB CIK AMIRA AISYA BINTI ABD. AZIZ (PUTERI WANGSA)  
SOALAN 18  (A134)  
 
Adakah rancangan oleh kerajaan negeri untuk menetapkan garis panduan 
pengurusan risiko kepada pemaju bagi memastikan pembangunan mereka 
tidak akan memburukkan lagi krisis iklim?  
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YB TUAN HAJI SELAMAT BIN TAKIM (SUNGAI BALANG)  
SOALAN 19  (A55)  
 
Johor merupakan negeri yang mengamalkan mazhab Ahli Sunnah Wal 
Jama'ah, aliran Assya'irah dan Al Maturidiyyah. Namun begitu, fahaman 
Wahabisme kini giat menjalankan kegiatan mendoktrin fahaman rakyat 
khasnya rakyat Johor. Apakah usaha yang pihak kerajaan lakukan bagi 
membendung penyebaran wahabi ini?  
 
YB PUAN NG KOR SIM (JEMENTAH)  
SOALAN 20  (A26)  
 
Apakah kaedah kerajaan negeri bagi mempromosikan industri pelancongan 
terutama di luar bandar?  
 
YB TUAN AZNAN BIN TAMIN (TANJUNG SURAT)  
SOALAN 21  (A187)  
 
Ekoran masalah banjir, apakah pelan tindakan kerajaan negeri melalui 
agensi-agensi untuk mengatasi masalah tanah runtuh yang sering kali 
melanda penduduk sama ada di kawasan FELDA mahupun kampung tradisi?
  
YB CIK LIOW CAI TUNG (JOHOR JAYA)  
SOALAN 22  (A161)  
 
Terangkan rancangan Program Mama Friendly bagi tahun 2023.  
 
YB CIK AMIRA AISYA BINTI ABD. AZIZ (PUTERI WANGSA)  
SOALAN 23  (A130)  
 
Adakah kerajaan negeri mempunyai usaha bersama syarikat swasta untuk 
menjalankan projek “CSR” seperti pemberian komputer riba atau tablet 
diwujudkan bagi membantu pendidikan digital?   
 
YB DATO' JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP)  
SOALAN 24  (A217)  
 
Adakah kerajaan negeri bercadang untuk membina stucture atau pintu 
gerbang di Jambatan Sungai Pulai sebagai pintu masuk untuk memberi daya 
tarik dan sebagai mercu tanda untuk menarik pelancong datang ke DUN 
Kukup?  
 
YB TUAN HAHASRIN BIN HASHIM (PANTI)  
SOALAN 25  (A173)  
 
Apakah inisiatif yang digerakkan oleh Kerajaan Negeri Johor bagi 
mempertingkat institusi pendidikan tahfiz yang diiktiraf oleh JAINJ?  
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YB TUAN EE CHIN LI (TANGKAK)  
SOALAN 26  (A49)  
 
Sila nyatakan status jalan masuk ke Sekolah Menengah Kebangsaan Seri 
Tangkak dan matrikulasi Tangkak yang masih belum serah ke Jabatan Kerja 
Raya Tangkak dan Majlis Daerah Tangkak.  
 
YB TUAN HAJI SELAMAT BIN TAKIM (SUNGAI BALANG)  
SOALAN 27  (A56)  
 
Mohon pihak kerajaan dan yang berkaitan memantau serta membaik pulih 
pantai yang mengunjur dari Parit Jawa hingga ke Tanjong Tohor akibat 
hakisan yang agak serius, kerana ia boleh mendatangkan kerugian harta 
benda kepada masyarakat setempat yang berdekatan dengan kawasan 
pantai.  
 
YB DATO'  JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP) 
SOALAN 28  (A216)  
 
Apakah tindakan segera yang telah diambil oleh kerajaan untuk membaik 
pulih hakisan pantai di sepanjang persisiran pantai Kampung Rimba Terjun 
yang semakin menghampiri kawasan perumahan penduduk?    
 
YB TUAN WONG BOR YANG (SENAI)  
SOALAN 29  (A83)  
 
Kontrak konsesi untuk kerja-kerja penyelenggaraan jalan negeri telah tamat 
pada Oktober 2022 tetapi hanya diperbaharui kontrak pada Januari 2023. 
Apakah sebab pelantikan tidak dibuat sebelum kontrak tamat dan apa 
langkah yang akan diambil supaya masalah ini tidak berulang lagi?  
 
YB TUAN EE CHIN LI (TANGKAK)  
SOALAN 30  (A46)  
 
Sila nyatakan jumlah peruntukan kewangan yang telah dijanji kepada rumah-
rumah ibadat sejak Mac 2022 hingga kini tetapi masih belum ditunaikan serta 
sebabnya.  
 
YB TUAN ANUAR BIN ABD. MANAP (PEMANIS)  
SOALAN 31  (A7)  
 
Sejauh mana kerajaan negeri komited membantu para pelajar tahfiz swasta 
yang berminat untuk melanjutkan pelajaran mereka melalui program 
berkemahiran dalam pendidikan TVET dan adakah sebarang bentuk bantuan 
kewangan yang akan disediakan kepada meraka nanti? 
 
YB TUAN HAJI BAHARUDIN BIN MOHAMED TAIB (PERMAS)  
SOALAN 32  (A186)  
 
Apakah cara sewajarnya oleh pihak kerajaan untuk membersihkan sungai di 
seluruh kawasan yang menjadi sumber protein iaitu makanan laut?  
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YB TUAN HAJI ABDUL AZIZ BIN TALIB (MAHARANI)  
SOALAN 33  (A62)  
 
Apakah perancangan daripada pihak PBT untuk membaik pulih Rest House 
Muar yang telah lama tidak dimajukan?  
 
YB DATO' JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP)  
SOALAN 34  (A214)  
 
Adakah pemakaian Batik masih oleh Penjawat Awam di Negeri Johor masih 
diamalkan seperti mana yang telah diamalkan oleh Kerajaan Persekutuan 
iaitu pemakaian batik setiap hari Khamis?  
 
YB TUAN TAN ENG MENG (PEKAN NANAS)  
SOALAN 35  (A158)  
 
Mohon kerajaan untuk menyelaraskan semula had persempadanan jabatan-
jabatan kerajaan mengikut daerah (hanya kawasan yang terlibat) agar tiada 
pertindihan seperti situasi penduduk di Ulu Pulai yang berada di daerah 
Pontian tetapi sesetengah urusan jabatan di bawah pentadbiran Johor Bahru.
  
YB TUAN LIEW CHIN TONG (PERLING)  
SOALAN 36  (A128)  
 
Nyatakan langkah-langkah serta prosedur operasi standard (SOP) yang 
diambil oleh kerajaan negeri untuk menyelesaikan masalah hak milik strata.
  
YB PUAN HAJAH HASRUNIZAH BINTI HASSAN (PULAI SEBATANG)  
SOALAN 37  (A113)  
 
Pada awal pentadbiran YAB Menteri Besar, YAB ada menggariskan 6 teras 
bagi mencapai agenda Maju Johor.  Apakah status terkini pencapaian 
kerajaan negeri dalam menuju agenda Maju Johor tersebut?  
 
YB DATO' IR. HASNI BIN MOHAMMAD (BENUT)  
SOALAN 38  (A165)  
 
Apakah status terkini mengenai gagasan Maju Johor yang diperkenalkan YAB 
Menteri Besar dalam pentadbiran beliau.  

 
4. SAMBUNGAN PERBAHASAN ATAS RUNDINGAN MENJUNJUNG KASIH 

TITAH DULI YANG MAHA MULIA SULTAN JOHOR. 
  
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 ------------- ( Penggulungan YB Pengerusi-Pengerusi Jawatankuasa) -------------- 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Persidangan ditangguhkan sehingga hari Isnin, 27 Mac 2023, jam 9.30 pagi. 


